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Datum : 14 januari 2020  

Aan :  Fractie Water Natuurlijk 

Van : College van dijkgraaf en hoogheemraden 

Betreft : Schriftelijke vragen over de nut en noodzaak van mollenbestrijding op de dijk. 
 

CC : Overige leden algemeen bestuur 

  

Inleiding 
Op 6 december jl. heeft AB-lid mevrouw Agaath Dekker-Groen namens de fractie Water Natuurlijk 
schriftelijke vragen gesteld aan het college over de nut en noodzaak van mollenbestrijding op de dijk. De 
gestelde vragen worden in deze memo beantwoord. 
 

“Geacht college,  
Onderzoek van Deltares (http://publications.deltares.nl/1220086_001.pdf) wees uit dat het 
graven van mollen in de dijken lang niet zo schadelijk is dan eerder gedacht. De mollen 
maken namelijk slechts in de bovenlaag gangen, hetgeen de kwaliteit van de dijken 
nauwelijks beïnvloedt. Bestrijding blijkt alleen nodig als het talud te veel beschadigd raakt of 
de dijk een dunne kleilaag heeft, waardoor de mollen in de zandlaag komen.  
 
Waterschap Hollandse Delta past vanaf 2020 het beleid op het bestrijden van mollen aan op 
verzoek van Water Natuurlijk Hollandse Delta. Dieren doden zonder noodzaak vindt Water 
Natuurlijk niet acceptabel. Daar komt bij dat de bestrijding 275,- euro per kilometer dijk kost. 
Vandaar onze vragen over de bestrijding van mollen in het gebied van Hoogheemraadschap 
De Stichtse Rijnlanden (HDSR). 
 
Vragen  
1. Is het college bekend met het betreffende onderzoek van Deltares?  
2. Op welke dijken binnen het gebied van HDSR worden mollen gevangen?  
 
In het onderzoek van Deltares staat dat er bij kleilagen van 60 à 70 cm dikte en goede 
graszoden geen gangen of nestholtes waren die doordrongen tot de zandkern.  
 
3. Als de kleilaag van die dijken dik genoeg is, zodat er geen risico is op uitspoeling van de 
zandkern door mollen, bent u dan bereid:  
A. pas met mollenbestrijding te beginnen op deze dijken als blijkt dat de grasmat matig of 
slecht is (conform de digigids van het waterschapshuis)?  
B. met de gebiedsbeheerders in gesprek te gaan over de inzichten op basis van het 
onderzoek door Deltares en hen te melden dat het vangen van mollen wordt gestopt tenzij 
omstandigheden van het gras dit noodzakelijk maken?  
C. om pachters van dijkpercelen te (laten) informeren over onderzoek door Deltares en hen 
te vragen om te stoppen met mollen vangen tenzij omstandigheden voor hun gebruik dit 
noodzakelijk maken? 
 
Namens de fractie van Water Natuurlijk,  
Agaath Dekker-Groen”  
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Beantwoording vragen 
 
Hieronder worden de gestelde vragen beantwoord, waarbij voor de leesbaarheid de betreffende vraag 
wordt herhaald, voorafgaand aan het antwoord. 
 

 Vraag 1: Is het college bekend met het betreffende onderzoek van Deltares? 

 
Antwoord: Het college is bekend met het betreffende onderzoek van Deltares. Het betreffende stuk 
waarna wordt verwezen is “WTI 2017 Onderzoek en ontwikkeling landelijk toetsinstrumentarium”. Dit 
stuk is een voorloper van het huidige wettelijke beoordelingsinstrumentarium, het WBI.  

 

 Vraag 2: Op welke dijken binnen het gebied van HDSR worden mollen gevangen? 
 

Antwoord: HDSR vangt mollen weg op percelen die in eigendom zijn van ons waterschap en die 
liggen op of aan de primaire waterkering.  

 

 Vraag 3: Als de kleilaag van die dijken dik genoeg is, zodat er geen risico is op uitspoeling van de 
zandkern door mollen, bent u dan bereid:  

 
Vraag A: pas met mollenbestrijding te beginnen op deze dijken als blijkt dat de grasmat matig of slecht 
is (conform de digigids van het waterschapshuis)?  

 
Antwoord: Ja, HDSR start pas met mollenbestrijding als er na inspectie blijkt dat er te veel mollen 
aanwezig zijn en de erosiebestendigheid van de grasmat in gevaar komt, dan wel dat er een kans op 
uitspoelen van zand bestaat. Hierbij hanteert HDSR de Digigids. 

 
Vraag B: met de gebiedsbeheerders in gesprek te gaan over de inzichten op basis van het onderzoek 
door Deltares en hen te melden dat het vangen van mollen wordt gestopt tenzij omstandigheden van 
het gras dit noodzakelijk maken?  

 
Antwoord: Ja, dit gesprek heeft al plaats gevonden. Daarnaast zijn in 2019 alle medewerkers die 
verantwoordelijk zijn voor de inspectie van de dijk (waaronder de gebiedsbeheerders) opgeleid en 
gediplomeerd als dijkinspecteur conform de landelijke leidraad. De Digigids en het onderzoek van 
Deltares zijn onderdeel van de landelijke leidraad van het WBI 2017. HDSR vangt alleen mollen weg 
als dit noodzakelijk is voor het functioneren van de waterkering. 

 
Vraag C: om pachters van dijkpercelen te (laten) informeren over onderzoek door Deltares en hen te 
vragen om te stoppen met mollen vangen tenzij omstandigheden voor hun gebruik dit noodzakelijk 
maken?  

 
Antwoord: Nee; HDSR voert drie keer per jaar een dijkschouw uit op percelen die ons waterschap in 
gebruik heeft uitgegeven (en op percelen die in eigendommen zijn van derden). Bij deze schouw wordt 
de Digigids gevolgd. Als het conform de Digigids en dus de leidraad noodzakelijk is om de aanwezige 
mollen te bestrijden dan wordt de gebruiker of eigenaar daartoe verzocht en uiteindelijk gesommeerd. 

 
 


